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SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT / LANDSTINGSGRUPPEN 

 
7. Dec 2010  

 
Jeg ønsker at fremsætte en forespørgsel til Naalakkersuisut i henhold til forretningsordenens § 37, 
således: 
  
 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 
Vil Naalakkersuisut give fangerne mulighed for at bruge den resterende kvote af moskusok-
ser ved Naterna og omegn, som ikke blev opbrugt ved sommerjagten, til vinterjagten?  
 
Er der planer om at foretage optælling af moskusokser? 
 
Har man til hensigt at nedsætte kvoten for næste års moskusjagter? 
 (Medlem af Inatsisartut Kristian Jeremiassen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
 
Der drives vinterjagt på moskusokser ved Kangerlussuaq, men her i Naternaq og distrikt drives der 
ikke moskusjagt, i mine øjne er tiden til, at man indfører vinterjagt også fordi der drives vinterjagt 
andre steder. 
 
Der er tidligere givet en moskuskvote, og den uforbrugte del af kvoten kan sagtens bruges til for-
søgsjagt om vinteren, vi vil ikke få erfaringer af vinterjagter på moskus, hvis ikke vi gennemfører 
et forsøg. 
 
Jeg mener ligeledes, at man bør sætte en stopper for de jagter, der gennemføre på én gang, for i år 
blev moskusjagterne gennemført på en gang inden for en kort periode, og jeg mener at man bør 
ændre disse hurtige jagter ved at indføre vinterjagter, det vil sætte en stopper for disse rushjagter, 
vi må jo huske på at moskussen først blev udsat ved Naternaq i 1990’erne. 
 
Jeg ønsker at få redegjort, om naturinstituttet har planer om at gennem en optælling af moskusbe-
standen. 
 
Afslutningsvis mener jeg, af hensyn til at kunne gennemføre en sikker jagt, efter afslutningen af 
moskussæsonen, at koskuskvoten har været alt for lille. 
 
Ærede medlemmer af Naalakkersuisut, lad høre min klare mening, som lyder: 
 
Til den næste moskussæson næste år så nedsæt en mindre kvote, den nedsatte kvote for i år var 
overdreven, det er taknemmeligt at kunne jage mange dyr, men kvoten var for stor. 
 
   
 


